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Populace Abcházie je asi 245 tisíc lidí. Je to jako v několika
moskevských čtvrtích nebo ve městech jako Nalčik nebo Taganrog.

Z těchto 245 tisíc je pouze 140 tisíc lidí v produktivním věku.
Z těchto 140 tisíc je pouze 40 tisíc oficiálně zaměstnáno.
Dalších 50 tisíc pracuje neoficiálně (neplatí daně).
A konečně 50 tisíc práceschopných obyvatel Abcházie je
nezaměstnaných.

Tedy 1/3 práceschopného obyvatelstva (a 1/5 celkového počtu
obyvatel) Abcházie nepracuje. Vůbec.

https://www.putin-today.ru/archives/219049
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Ti, kteří pracují, vytvářejí HDP Abcházie ve výši asi 0,7 miliardy
dolarů ročně. Například nejchudší stát Latinské Ameriky, který se
nachází na maličkém ostrově – Grenada – má dvojnásobné HDP –
1,4 miliardy.

Na Grenadě ale žije 115 tisíc lidí. A jejich rozloha je 25krát menší
než rozloha Abcházie.
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Při tak nízkých daňových příjmech je rozpočet Abcházie přirozeně
skromný. Něco jako 8,5 miliardy rublů.

Zdálo by se, že to není špatné. Ve stejném Taganrogu (což je
přibližně stejný počet obyvatel) rozpočet nešel příliš daleko - 11
miliard, ale zde stojí za to říci, že 50% rozpočtu Abcházie pochází z
přímých příjmů z Ruska.

Sami Abcházci tak vydělávají asi 4 miliardy rublů ročně. Je to jako
nějaké malé provinční město v Ruské federaci s asi 50 tisíci
obyvateli.

Zbytek rozpočtu republiky zajišťuje Rusko. Tedy třeba já, nebo vy,
pokud platíte daně.

Elektřina, plyn, benzín, nafta - to vše přichází do Abcházie z Ruska
za výhodné ceny nebo dokonce zdarma. Nemají vlastní výrobní
zařízení ani energetické kapacity.

 
Jak Abcházie vydělává peníze?

 Je to jedna ze zemí, kterou jsem projel na kole (a mimochodem
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jediná, kde mě okradli).
Takže už tehdy mě překvapilo, že 90 % reklamy na místních
billboardech byla buď slunečnicová semínka, pivo nebo mobilní
komunikace. Člověk získal úplný dojem, že hlavní činností v
Abcházii je „cvakání semínek u piva a chatování po telefonu“.

Vlastně takhle to tam vypadalo zhruba všechno. Projíždíte vesnicemi
a podél cest jsou mohutné stromy. A ve stínu každého stromu sedí
muži. Něco tam hrají nebo jen louskají stejná semínka. Je všední
den, pracovní doba a oni sedí. Všechno to vypadalo divně...

Země je v troskách. Některé oblasti se podobají uzavřené zóně v
Černobylu. Jsou tu jen opuštěné činžovní domy z Chruščovovy éry, z
oken trčí křoví až do 5. patra. Podíval jsem se do jedné takové
Chruščovovy budovy a zalapal po dechu... To bylo jedinkrát, kdy
jsem potkal krávu pasoucí se ve 4. patře budovy v něčím bývalém
bytě!

Ptáte se jich, proč dochází k takové devastaci?

"Takže byla válka," odpověděli.

Nehledě na to, že od války uplynulo 30 let. Ale země se neobnovuje.
A je těžké z toho vinit obyčejné Abcházce. Co dělat, když peníze do
země prostě netečou?

Jejich jediným zdrojem příjmů je zemědělství a cestovní ruch.

Turistika
 Turisté jsou 100% z Ruska.

Chodí tam lidé, kteří zbožňují 5hvězdičkovou povahu Abcházie (bez
vtipu) a jsou připraveni se smířit s 0hvězdičkovými službami. Služba
tam není prakticky žádná. Celý turistický průmysl je založen na
penzionech typu „Ubytujte se s místními v soukromém domě, a pak
vás majitel odveze autem k vodopádu“.
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Existuje jen několik hotelů. Ale ani jejich úroveň zdaleka nedosahuje
úrovně Soči nebo Anapy, která u nás již zdomácněla.

Zemědělství
 V Abcházii je řemeslného charakteru.

Nejsou zde žádné velké farmy, vinařství atp. Lidé pěstují mandarinky
doma, vyrábějí sýr a pak ho vozí do Ruska.

Ano, přirozeně do Ruska, ale kde jinde? Nikdo z místních si nekoupí
mandarinky ani sýr a trasa do Gruzie je uzavřená.

To šílené množství údajně abcházského vína, které lze najít v
každém stánku v Rusku, ve skutečnosti není abcházské víno. A je to
vůbec víno?

Tady na Kubáně a na Krymu můžete okamžitě vidět vinice, které
jsou tam na každém kroku, tisíce a tisíce hektarů vinic podél všech
cest. Nikdy jsem nic takového v Abcházii neviděl. Žádné takové
plantáže. Jsou tam jen lesy a pustiny.

Odkud tedy abcházské víno pochází? Ano, velmi jednoduché.
Takzvaný „vinný materiál“ se přiváží z nějakého Moldavska po moři a
pak se z něj v místní továrně vyrábí nápoj, na který je připevněna
etiketa „abcházský“.

Veškerá tato výroba, jak se mi zdá, je soustředěna v rukou úzkého
okruhu lidí a nemá nic společného s obyvatelstvem Abcházie. To
znamená, že na tom sedláci nevydělávají a nejsou tam žádní selští
vinaři v množství, v jakém víno do Ruska přichází...

Celkově dostáváme, že v Abcházii jsou 2 hlavní sektory ekonomiky a
obě existují pouze na úkor Ruska.

Ruští turisté vozí část peněz do Abcházie
Část peněz pochází z prodeje „abcházského“ alkoholu v Rusku

Pokud by tedy Rusko nebylo po ruce, činil by rozpočet republiky
částky nerozeznatelné od nuly.
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Vysvětluji prsty 
https://dzen.ru

Jaké nepokoje se dějí v Abcházii? Jsou pro Rusko, nebo proti?

Pojďme bod po bodu, abychom to lépe pochopili:

A) Abcházie zaujímá pro Rusko strategicky významnou pozici.
Toto je zemská „brána“ na náš jih, protože Pohoří Kavkaz lze
přejít jen na pár místech. Cesta přes Abcházii je nejpohodlnější.
To znamená, že nejjednodušší způsob, jak zaútočit na Rusko, je
přes Abcházii. A proto je pro nás důležité toto území kontrolovat,
abychom se chránili.

Jsou pouze 4 způsoby, jak překonat hřeben Kavkazu. Abcházie (číslo 1) je
nejvýhodnější. Vedou tam dokonce železniční tratě.

B) Na oplátku za kontrolu podporuje Rusko všemožně jejich stát
a obyvatelstvo – jak přímo penězi, elektřinou, plynem, turisty,
nákupem abcházského zboží (mandarinky, víno) atd.
D) Mnoho Abcházců se zároveň domnívá, že „ruská platba“ za
bezpečnost, kterou dostává, je nedostatečná. Mohl bych zaplatit
víc.

https://dzen.ru/a/ZzI5dpUjRFGeli1X
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E) Nedávno však Rusko začalo zlepšovat vztahy s Gruzií.
Pokud se tyto vztahy konečně zlepší, zmizí potřeba „nárazníku“
v podobě Abcházie. To znamená, že oteplování vztahů mezi
Moskvou a Tbilisi vede k ochlazení vztahů mezi Moskvou a
Suchum.
E) Na tomto pozadí, jak tomu rozumím, začalo Rusko vůči
Abcházii uplatňovat pragmatičtější politiku. Tedy nejen „Dáme
vám všechno, hlavní věcí je umožnit naší armádě stát s vámi“.
Nyní je přístup jiný: „Co nám můžete nabídnout kromě vojenské
základny, kterou brzy opravdu nebudeme potřebovat?
G) Abcházské úřady se rozhodly uzavřít investiční dohodu s
Ruskem jako takovou „výhodnou nabídku“.

Je to kvůli této dohodě, že všechen ten povyk

V minulém článku jsme rozebírali, že ekonomika (která prakticky
neexistuje) Abcházie se bez investic dusí.

Jediným velkým investorem, který může v republice investovat, je
Rusko. Přesněji naši významní podnikatelé. No, řekněme hotelnictví,
vinařství, energetika, restaurace atd.

Jediný problém je, že Abcházie je uzavřená země. Neumožňuje
vstup zahraničním vlastníkům.

Například naši hoteliéři jsou připraveni postavit moderní hotely v
Pitsundě, ale Abcházie říká:

– Dobře, stavte, ale vlastníkem toho všeho může být pouze občan
Abcházie. Cizinci u nás nemohou být majiteli firem.

Takové pravidlo je přirozeně podobné 100% odmítnutí. Kdo by
souhlasil s investováním, aniž by byl vlastníkem obdrženého
předmětu?

Investiční dohoda, kterou Moskva a Suchum nedávno uzavřely,
tedy znamená, že Abcházie „otevře dveře“ ruským
podnikatelům.
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Nyní by náš velký podnik mohl získat přístup na abcházský trh a
začít jej aktivně rozvíjet, vytvářet podniky, farmy, vinařství atd.

To Abcházce vyděsilo. Začali si myslet, že Rusko nyní Abcházii
jednoduše skoupí. Toto říkají:

– Kupte zde vše za 3 dny a je to.

A v tom je rozumné zrno. Celkový HDP Abcházie je 0,7 miliardy
dolarů. V Rusku jsou lidé, jejichž osobní majetek je několikrát větší
než tato částka. O našich společnostech, jako je Sberbank,
Gazprom, Lukoil atd., už mlčím. Pro ně je 0,7 miliardy nic.

To znamená, že můžeme zabrat a koupit veškerou abcházskou
půdu, všechny silnice, pláže, místa pro vinice, ložiska uhlí a ropy
(která tam také jsou) během několika dní.

Demonstranti tedy nakonec vyjadřují následující postoj:

A) Ano, souhlasíme s tím, že Rusko je náš dobrý soused a
prakticky bratr
Ale B) Nejsme připraveni prodat naši zemi do cizích rukou

Tak jak na to přijít? Jsou pro Rusko, nebo proti?

To vše je velmi těžká otázka. Na jednu stranu lze demonstranty
pochopit. I my v Rusku jsme si prošli časy, kdy všechno, co se dalo,
skupovaly západní firmy. Na tomto prodeji stále pracujeme.

Ale na druhou stranu, bez zahraničního investora je Abcházie
odsouzena k záhubě. Odkud jinde by vzali peníze?

Ke spuštění jakékoli velké výroby jsou potřeba miliardy. Zahraniční
banky jim půjčky neposkytnou – Abcházie je neuznaný stát. Z
velkých zemí je uznává pouze Rusko, které se ale bojí Rusku otevřít.
Tak se z toho stává začarovaný kruh...
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Stále si však myslím, že demonstranti situaci zbytečně eskalují.
Pořád by to bylo lepší s investiční dohodou. Důvodem protestů je, že
lidem nebylo vše dobře vysvětleno.

Vysvětluji prsty 
 https://dzen.ru

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme:
https://t.me/putin_today

https://dzen.ru/a/ZztfaFqhKjDP9MUD
https://t.me/putin_today

